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SIIN ON VIITE LOO PEALKIRI, VÕIKS OLL
APEALKIRJA SÕNA ESIMESE SÕNA FONT

KES ON IDA-VIRUMAA AASTA TEG JA 2017
NOMINENDID?/LK 4

ARVAMUS
MIKS MA KORBI VASTU
HÄÄLETASIN
Eduard
Odinets:
"Linna au-
kodanik
võib olla
vaid igas
mõttes
kristalselt
puhas inimene." LK 2

UUDISED
KATRI RAIK ARVATAKSE
NARVA STRATEEGILISEST
KOMISJONIST VÄLJA
Narva linna-
volikogu
opositsioo-
nilise frakt-
siooni esi-
mees Katri
Raik esitas
eile avaldu-
se volikogu strateegilisest
komisjonist välja astumi-
seks. Põhjuseks see, et ko-
misjoni juhatus otsustas ta
istungitelt puudumise tõttu
sealt välja arvata. Raigi mõt-
tekaaslased aga peavad se-
da kättemaksuks oposit-
sioonile volikogu esimehe
Aleksandr Jefimovi umb-
usaldamise katse eest.
LK 3

LUMEPARGI RAJAJA
NOPPIS ENDA EHITATUD
HÜPPEL ESIKOHA

Vast valminud Kiviõli lume-
pargi autor, lätlane Edvards
Lansmanis lahkus Kiviõlist
Big Air´i võistluse esikoha-
ga. LK 6

EELARVE: Panustatakse tervislikesse harrastustesse ja valla üldilmesse

Alutaguse vallas laustoetusi
ei tule

Alutaguse vallavolikogu~

arutab homme oma ela-
nikele soodustuste and-
mist tervislike eluviisi-
de edendamisel, samu-
ti ettevõtluses kasuta-
tavate ehitiste korras-
tamise toetamist; kõigi-
le mõeldud elamute vär-
vimise või katuse vahe-
tamise toetusi suures
vallas kindlasti ei tule.

Külli Kriis
kylli@pohjarannik.ee

"Selliseidkõigile elanikele mõel-
dud toetusi − elamu värvimi-
seks või katuse vahetamiseks −,
nagu need varem mõnes piir-
konnas olid, kindlasti ei tule," üt-
les Alutaguse vallavanem Tau-
no Võhmar, et valla seesugus-
test toetustest saab edaspidi
rääkida vaid vajaduspõhiselt.

Endiste vallavolikogude
toetusteteemalised määru-
sed tunnistatakse kõik lähi-
ajal kehtetuks ja uusi vaetak-
se väga põhjalikult.

"Me ei ehita oma valda üles
toetustele, pigem on eesmärk
maksutulu abil elukeskkonda
parandada," märkis Võhmar.
Pannjärvel ja suplusmajas
soodsamalt

Homme arutab Alutagu-
se vallavolikogu vallaelani-
kele mõeldud soodustusi, mis
puudutavad kahe äriettevõtte− SA Pannjärve Tervisespor-
dikeskuse ja Mäetaguse SPA
suplusmaja teenuste kasuta-
mist. Otsuse eelnõu kohaselt
saaksid vallaelanikud Pann-
järvel spordiinventari laenu-
tades ja duširuumi kasutades
50% ning Mäetagusel suplus-
majas 30% (pensionärid 50%)
soodustust.

Seda juhul, kui neil on ette
näidata vallakodaniku kaart.

"Kaardi idee pakkusid väl-
ja Illuka inimesed, neil oli oma
elanikele Pannjärve spordi-
keskuses midagi seesugust
kasutusel," ütles Võhmarmene olema olnud vähemalt

Kaardi saamiseks peab ini-
mene olema olnud vähemalt
kuus kuud valda sisse kirju-
tatud ning aastaks välja antav
kaart kehtiks üksnes koos isi-
kutunnistusega.

Veel arutab volikogu ette-
võtluses kasutatava ehitise
korrastamise toetuse kehtes-
tamist.

"Selle eesmärk on maasti-
ku ilmet kenamaks muuta," üt-
les Võhmar, lisades, et endises

Mäetaguse vallas toimis see
umbes viimased poolteist aas-
tat ning osutus üsna efektiiv-
seks − mõnigi vana kolhoosi-
aegne hoone sai uue ilme.

Ühe taotleja kohta võib
eelnõu kohaselt toetust saa-
da 40% abikõlblike kulude
maksumusest (kuid mitte üle
5000 euro), ettevõtja peab ole-
ma ehitise omanik ja tööandja
vähemaltühele töötajale; toe-
tust saaks taotleda kord kolme
aasta jooksul.

Eelarves liigutatakse raha
Homme läheb volikogus

teisele lugemisele 17,15 mil-
joni euro suurune eelarve, kus
esmase eelnõuga võrreldes on
kavas üht-teist muuta.

Seletuskirjas on esile too-
dud üksteist punkti, mis vaja-
vad kokku 314 000 eurot lisa-
raha, ja kümme punkti, kust
puudu oleva summa jagu ra-
ha vähemaks võetakse.

Suuremad lisaraha vaja-
jad on Alutaguse hoolekesku-
se väikemaja ehitus (hanke tu-
lemus oli arvatust kallim) ja
Mäetaguse laohoone rekonst-
rueerimine (Peipsi toidu suu-
re peo tõttu).

Väiksemaid summasid on
vaja Iisaku lasteaia ruumide
remondiks, vallavalitsuse ruu-
midesse mööbli soetamiseks,

Iisaku gümnaasiumi elektri-
varustusele, välissuhete ja
vastuvõttude tarbeks.

Nendekulude tõttu tõmma-
takse koomale teede korras-
hoiule ja Kurtna-Illuka-Kure-
mäekergliiklusteele algul pla-
neeritud raha, lükatakse eda-
si Alajõe bussijaama ehitami-
ne ja Tudulinna rahvamaja re-
konstrueerimise projekt, vä-
hendataksepisut Iisaku muu-
seumile mõeldud toetusi.
Tervikut vaadatakse teisiti

"Eelarve muudatusi tuleb
aasta jooksul veel mitu korda
ette, see on alles esimene. Eel-
arve esimene eelnõu sündis
ju nii, et iga endine vald pani
oma eelarvekokku ja siis liit-
sime need kokku. Kui nüüd on
üldpilt korraga ees, siis vaa-
datakse tervikut teistmoodi,"
nentis TaunoVõhmarSee, et seletuskirja järgi

See, et seletuskirja järgi
tundub Mäetaguse enim ra-
ha juurde saavat, on tema sõ-
nul petlik. "Need asjad, kust
raha vähemaks võetakse, po-
le seal nii põhjalikult lahti kir-
jutatud. Võtame näiteks tee-
de korrastamise − oleme aru-
tanud, et selle summa vähen-
damine toimub põhiliselt Mäe-
taguse ja Illuka piirkonna ar-
velt, kus teed on paremas sei-
sukorras. Alajõe bussijaama −

tegelikult keskuse bussipeatu-
se ehituse jaTudulinnarahva-
maja rekonstrueerimise eda-
silükkamine on igati põhjen-
datud. Koostame praegu ale-
vikelekujundusprojekte, nen-
de põhjal saab edaspidi otsu-
seid teha, mida ja mis järje-
korras ette võtta. Alajõe slipi
ehitamiseasendamine Alajõe-
Karjamaa kergliiklusteega on
samal põhjusel välja pakutud;
slipi asukoht pole praegu päri-
selt selgegi. Teeme Alajõel sa-
ma suure raha eest, aga teist,
samuti väga olulist asja: prae-
gu liiguvad inimesed seal sõi-
duteel ja see pole sugugi tur-
valine."

Kui volikogu homme asjaga päri on, saavad vallaelanikud edaspidi Pannjärve tervisespordikeskusesspordivarustust poole hinnaga laenutada. ARHIIV/PEETER LILLEVÄLI

TAUNO VÕHMAR
Me ei ehita oma valda üles
toetustele, pigem on eesmärkmaksutulu abil elukeskkonda parandada.

Soome lahel
laevad
jäämurdja abi
veel ei vaja
Soome lahelKunda ja Sillamäe
sadamatepiirkonnas on tekki-
nud umbes 5-7 sentimeetri
paksune jää, mis laevaliiklust
selles regioonis praegu ei se-
ga.

Kui olukord muutub, sõidab
Tallinna Sadama tütarettevõt-
te TS Shipping jäämurdja Bot-
nica piirkonda jääd murdma.
Seni on Botnica ootel Paljas-
saare sadamas, teatas veetee-
de amet.

Jääd on aga alates 31. jaa-
nuarist murtud Pärnu lahel,
kus pragu töötab vedurlaev
Protector, mis on seni laevu
teenindanud 66 korda. Jää-
murdja EVA-316 teenindas
laevu jäämurde alguses 31
korda. Kokku on seega jää-
murdeteenust osutatud 97
korda. Kütust on sel hooajal
jäämurdele Pärnus kulunud
110 000 liitrit.

Riigile kuuluv jäämurdja
EVA-316 on endiselt tehnili-
se rikke tõttu kai ääres, rik-
ke kõrvaldamine võtab aega ja
sõltub varuosade tarnest.

Jääpiir on Pärnu sadama
muulidest 17 miili edela suu-
nas, jää paksus lahel on 10-
20 sentimeetrit, merepoolses
osas 2,5-3,5 miili ulatuses rü-
sistunud. Kõik laevad nii bal-
lastis kui ka lastis vajavad
Pärnu sadamasse sissesõiduks
ja sealt väljumiseks jäämurd-
ja abi. Kuna jää on kaetud ka
umbes 10 sentimeetri paksu-
se lumekihiga, siis jää paksu-
se juurdekasvu täheldatud ei
ole. (BNS)

Paraad toimub
iga ilmaga
Ilmateenistus ennustab Eesti
Vabariigi aastapäevaks 7-12
kraadi külma; kaitseväe pea-
staabikinnitusel toimub aasta-
päeva paraad iga ilmaga.

"Vabariigi aastapäeva pa-
raad toimub 24. veebruaril
Vabaduse väljakul iga ilmaga.
Väga külma ilma korral pee-
takse paraad lühendatud ku-
jul. Lühemaks jääb siis presi-
dendiringkäik ning kaitseväe
juhataja ja kaplani kõne. Kui
ilm peaks nii külm olema, et
orkestrid mängida ei saa, män-
gitakse vajalikud muusikapa-
lad helikandjatelt," ütles BN-
Sile kaitseväe peastaabi pres-
sijaoskonna ülem major Arvo
Jõesalu.

Ilmateenistuse prognoosi
kohaselt tuleb alanud näda-
lal pakaseline ilm. Korralik-
ku külma jagub ka vabariigi
aastapäevaks, kui öösel langeb
õhutemperatuur kohati kuni 20
miinuskraadini, päeval on aga
külma 7-12 kraadi. (BNS)
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Arvamus
Valideeritud vallakodanikud
Kui Tallinna püsielanikud valideerivad isikus-
tatud ühiskaardiga juba mitu aastat end iga
päev kohalikes trammides ja bussides, nauti-
des tasuta ühistranspordi privileegi erinevalt
ülejäänud eestimaalastest, siis peagi peaksid
saama vallaelaniku kaardi ka Alutaguse val-
la inimesed.

Vaevalt et soodsam ujulapilet või suuskade
laenutamise võimalus on need rosinad, mis mõ-
jutaksid inimesi rohkem Alutaguse valda ela-
ma asuma. Pigem on selle mõte suunata ole-
masolevaid elanikke aktiivselt kasutama selles
vallas loodud ohtraid tervisespordiga tegelemi-
se võimalusi. Ent kui kaardid lähevad käibele,
siis pole sugugi välistatud, et tulevikus laotak-
se sinna peale veel mitmeid vaid oma valla ini-
mestele mõeldud hüvesid.

Üldisem küsimus on, kuivõrd põhjendatud
on Eesti-suguses väikeriigis omavalitsustepõ-
hine privileegide kehtestamine. Alutaguse vald
on küll tulult ühe elaniku kohta üks Eesti jõu-
kamaid. Kuid see jõukus ei tule elanike mak-
sudest, vaid riigi poolt tasutavatest põlevkivi
kaevandamisega seotud maksudest. Kui selle
raha eest rajatud avalike objektide kasutamise
tasumäärades lähevad käärid kohalike inimes-
te ja ülejäänute vahel väga laiaks, siis annab
see lisaargumendi neile, kes leiavad, et prae-
gune ressursitasu jaotamise süsteem pole õig-
lane ja vajab muutmist.

Kuid paraku on reaalsus, et praegu erine-
vad omavalitsuste kaupa väga paljude avalike
teenuste hinnad, puudutagu see ühistranspor-
ti, lasteaiateenuseid või huvikoole. Selle taus-
tal ei saa Alutaguse valda sugugi hukka mõis-
ta. Pigem on elanike motiveerimine tervises-
pordiga tegelema parem valik kui mõnes ühi-
nemiseelses vallas kehtinud laustoetused.

ÜKS KÜSIMUS
KAS OSALETE UUE ERAKONNA LOOMISES?

Eilne Eesti Päevaleht kirjutas, et viimasel ajal on kok-
ku saanud eri valdkondade inimesed, et arutada ühis-
konna valupunkte, ning sellest võib välja kasvada uus
erakond.

Tartu ülikooli Narva kolledži direktor
KristinaKallas

See on täitsa huumor juba, et sa lähed ja
räägid inimestega ning sindkahtlustatakse
kohe erakonna loomises. Rääkisin laupäe-
val sellel kohtumisel lõimumise teemadel
ja sellega seotud valupunktidest: mida te-
ha hallide passidega ja et keeleline segre-
gatsioon koolides tuleb ära lõpetada, mui-
du ei toimuEestis uut arenguhüpet. See erakonna loomi-
se jutt, tundub, on pastakast välja imetud ja minu mee-
lest polnud seal mingit sellekohast initsiatiivi.

Miks ma Korbi vastu hääletasin

Eduard Odinets
KOHTLA-JÄRVE
LINNAVOLIKOGU SDE
FRAKTSIOONI ESIMEES

9. veebruari nädalale-
hes Panorama oli üs-
na põhjalikult valgus-
tatud nende saadiku-

te argumente, kes pooldasid
ValeriKorbi valimist Kohtla-
Järve linna aukodanikuks, ent
esitamata olid jäänud selle
vastu hääletanute seisukohad.
Vastu hääletanuidaga oli pea-
aegu kolmandik valimisprot-
seduurist osa võtnud linnavo-
likogu liikmetest.

Pärast ajakirjanduseetika
koodeksi korduvat meeldetu-
letamist nõustus nädalalehe
toimetus avaldama ka minu
arvamuse linna aukodaniku
valimise kohta. Kahjuks jäi
mu arvamusartikkel ikkagi
avaldamata.

Ühes mitmete teiste saadi-
kutega hääletasin ka mina 31.
jaanuari volikogu istungil Va-
leri Korbi Kohtla-Järve auko-
danikuks valimise vastu. Mi-
nu arvates ei vääri ta meie
linna aukodaniku tiitlit. Sel-
gitan, miks.

Minu meelest võib linna au-
kodanik olla vaid igas mõttes
kristalselt puhas inimene. Kas
või ühe tõsise süüdistuse ole-
masolu tema puhul tähendab
minu arvates seda, et linna au-
kodanik ja eeskuju meie noor-
tele ta olla ei saa, olenemata
sellest, kui palju ja mida on ta
linna hüvanguks teinud.

Valeri Korbi on korduvalt
süüdistatudmitmetes seadus-
rikkumistes: iseendale eba-
seadusliku preemia maksmi-
ses, dokumentide võltsimises,

linna raha riisumises jne. Jah,
mitte ükski neist ei ole lõp-
penud süüdimõistva kohtuot-
susega, kuid nende olemasolu
iseenesest heidab aukodaniku
tiitlile tohutu varju.

Süüdistused mahhinatsioo-
nides, riisumises ja muudes
seadusvastastes tegudes kõ-
lavad ka minu meelest väga
usaldusväärselt koostatud
raamatutes "Bandiitlik Ida-Vi-
rumaa" ja "Kriminaalne Ees-
ti", milles Korbi nime kordu-
valt mainitakse. Aukodaniku-
le see au ei tee.

Korbi toetajad väidavad, et
see kõik on vale, väljamõel-
dis ja provokatsioon. Kui see
tõesti nii on, siis miks ei ole
Valeri Korb mitte kordagi
püüdnud end rehabiliteeri-

da? Miks ei ole ta vaidlusta-
nud eelnimetatud raamatutes
kirjutatut? Miks ei ole siiani
võimalik ilma õõvastuseta lu-
geda linnaametnik Knjazevi
surmaeelse video teksti, mis
paljastab kõik Korbi juhitava
linnavalitsuse skeemid? Kui
see kõik on väljamõeldis, siis
miks näidati sedakohtus Kn-
jazevi mõrvaprotsessil?

Neid mikse on minu mee-
lest liiga palju, selleks et hääle-
tada ValeriKorbile aukodaniku
tiitliandmise poolt. Kahtlema-
ta on ta Kohtla-Järve hüvan-
guks palju head teinud, ent ise-
gi tõendamata jäänud teod nul-
livad kõik tema teenedära.

Ning muidugi ei saa unus-
tada Korbi väitekirja ümber
puhkenud skandaali. Minu-
le kui ka ise teadustööga mõ-
ningal määral seotud isiku-
le kõlavad rohkem kui veen-
valt faktid ja argumendid,
mis süüstavad Korbi suure-
mastaabilises plagiaadis. Mi-
nu arusaamist mööda ei seos-
tu see mitte kuidagi linna au-
kodaniku nimetusega.

Hea tava ja kirjutama-
ta reegel on see, et poliitikas
aktiivselt tegevatele isikutele
ei anta aukodaniku tiitlit, nei-
le ei püstitata mälestusmär-
ke ning nende järgi ei nime-
tata tänavaid. Niimoodi po-
le lihtsaltkombeks. Võib-olla
ehk kusagil Kesk-Aasias, kuid
mitte Euroopas.

Ma loodan, et kunagi saab
ka Kohtla-Järve osaks euroo-
palikust poliitkultuurist.

Linna aukodanik võib olla
vaid kristalselt puhas inime-
ne.

Linnaelanike teadlik eksitamine

Valentina Kutuzova
KOHTLA-JÄRVE
LINNAVOLIKOGU LIIGE

Mind pani nördima
14. veebruari Põh-
jarannikus ilmu-
nud valesid täis ar-

vamusartikkel, mille autor on
Kohtla-Järve linnavolikogu
liige Jelena Mutonen.

Mutonen väidab, et kui
2012. aastal Kohtla-Järve
aukodaniku tiitel ettevõtte
Nitrofert juhile Aleksei Ni-
kolajevile anti, esitas Niko-
lajevi kandidatuuri linnavo-
likogu istungil riigikogu liige
ValeriKorb. Ning teeb otseko-
he ka järelduse: ahah, Valeri
Korbile on kõik lubatud, tava-
kodanikel aga ei lasta voliko-
gu istungil oma arvamust aval-
dada. Poliitikakauged ja voli-
kogu istungitel mitte osalevad
inimesed mõtlevad, et nii ongi.
Tegelikult aga pole see tõsi.

Olen palju aastaid juhtinud
linnavolikogu haridus- jakul-
tuurikomisjoni, mis tegelebki
otseselt linna aukodaniku tiit-
li andmise küsimustega. Kõi-
ke tehakse volikogu määru-
se põhjal.

Kandidaate linna aukodani-
ku tiitlilevõib esitada iga lin-
naelanik, kirjeldades seejuu-
res, millised on kandidaadiks
esitatava inimese saavutused.
Linnavolikogu haridus- jakul-
tuurikomisjon arutab tehtud
ettepanekuid ning valib hää-
letuse teel välja kõige sobiva-
ma kandidaadi. Seejärel esi-
tatakse see küsimus linnavo-
likogule kinnitamiseks. Lin-
navolikogus võtab selles kü-
simuses sõna komisjoni esi-

mees, talle esitatakse küsimu-
si. Otsus võetakse vastu saa-
dikute enamushäältega.

Samasuguse plaani järgi
käis töö ka 2012. aastal. Ko-
guti kokku ettepanekud − neid
oli kaks − ning arutati neid ko-
misjoni istungil. Volikogu 25.
jaanuari 2012. aasta otsuse-
ga anti Kohtla-Järve linna au-
kodaniku tiitel Aleksei Niko-
lajevile. Selsamal istungil võt-
sin ma selles küsimuses sõ-
na. Kaassõnavõtjaid või sõna
saada soovinud linnaelanikke
ei olnud.

Seega on proua JelenaMu-
toneniväide, nagu oleks Vale-
ri Korb linnavolikogus sõna
võtnud ja isiklikult ettepane-
ku teinud, väljamõeldis (või
teadlik vale?!). Tõepoolest, ni-

metatud kandidatuuri esitas
just Valeri Korb, ent tegi se-
da kirjalikult, esitades kind-
laksmääratud tähtajaks linna-
volikogu haridus- ja kultuuri-
komisjonile kõik vajalikud do-
kumendid. Tal oli selleks õi-
gus nagu igal teiselgi linna-
elanikul.

Muide, tahan märkida, et
kuni 2017. aasta sügiseni ei
viibinud riigikogu liige Valeri
Korb sugugi mitte alati voli-
kogu istungitel ning ma ei mä-
leta mitte ühtegi korda, mil
ta oleks istungi käiku sekku-
nud, kedagi katkestanud või
sõna võtnud. Mõnikord oli ta
kohal, istus rahulikult, jälgis
toimuvat ega seganud keda-
gi. 2017. aasta oktoobrist on
ValeriKorb linnavolikogu lii-
ge ja ta osaleb täisväärtusli-
kult volikogu töös.

Miks ei otsinud Jelena Mu-
tonen enne oma artikli kirju-
tama hakkamist välja voliko-
gu istungi protokolli, ei vaa-
danud sõnavõtnute nimesid
või siis − lõppude lõpuks − ei
küsinud infot minult? Ja veel
huvitab mind, miks avaldas
ajaleht kontrollimata infot.

Kõik on väga lihtne: uuri-
ge, kellele on säärane valeka-
sulik, ning saate ka vastused.
Mis see siis on: kas vast vali-
tud saadiku Jelena Mutone-
ni ebakompetentsus või lin-
naelanike teadlik eksitamine?
Linnaelanikke aga kutsun üles
senisest aktiivsemalt Kohtla-
Järve linna aukodaniku tiitli-
le kandidaate esitama.

Proua Jelena Mutoneni
väide, nagu oleks Valeri
Korb linnavolikogus sõna
võtnud ja isiklikult ettepa-
neku teinud, on välja-
mõeldis.

PÄEVA LAUSE
"Olulise omadusena on
evolutsioon inimaju-
le pärandanud plasti-
lisuse − omaduse are-
neda keskkonnatingi-
muste, näiteks bioloo-
giliste meesisendite
käitumist reguleeriva-
te ühiskondlike normi-
de järgi."

Tartu ülikooli filosoofiadok-
torant Riin Kõiv.
(Eesti Päevaleht,
19. veebruar)

LEHED EILE
EESTI PÄEVALEHT tõ-

deb, et neljapäeval valitsu-
selt ühehäälse heakskiidu
saanud hümniseaduse eel-
nõu kuulub ilmselt totrai-
mate seadusalgatuste hulka,
mida Stenbocki majast iial
riigikogule arutamiseks saa-
detud.

Riigi tunnusmeloodiat
pandaks saatma jäigad reeg-
lid, mida tunneme vaid tota-
litaristlikeriikide arsenalist.
Nende järgi peaksid kõik
kuskilt hümnikuuldes kohus-
tuslikus korras püsti tõusma
ja meesterahvadpaljastama
ka pea. Liiati peaks seletus-
kirja järgi hümni igal esita-
misel viibimakohaliku oma-
valitsuse juht või sellest kõr-
gem ametiisik. Seega tegeli-
kult ei tohiks omapäi (ega is-
tudes) näiteks lastele hüm-
ni isegi õpetada. Rikkumiste
korral võibkuni aastaks trel-
lide taha saata.

ÕHTULEHT leiab, et
praegusel valitsusel tuleks
hoolega mõelda aktsiisipolii-
tika jätkusuutlikkuse üle −
selle asemel, et sotsid prae-
guse võimuliiduühe osalise-
na süüdistavad Lätis ostu-
reisidel käivat eesti rahvast
ebapatriootlikkuses. Pelgalt
alkoholi asemel morsi joo-
mise soovituse asemel tuleb
pingutada selle nimel, et rah-
val oleks Eestis hea elada.

Kui aktsiisi on laekunud
40 miljonit vähem ja see
summa üha suureneb, siis
sellest järeldub kaks või-
malust: kas leida uued tulu-
allikad alalaekumise korva-
miseks või kulusid koomale
tõmmata. Tulude suurene-
mise kohta uudiseid pole ol-
nud. Küll aga on välja käidud
hoogsa kulutamise kavasid.

Kui nüüd valitsus otsus-
tab järgmisse aastasse ka-
vandatud aktsiisitõusudest
siiski loobuda, siis laekub
eelarvesse veelgi vähem ra-
ha. Seega peaks võimuliit
patriotismijutu asemel usu-
tavalt selgitama, kuidas on
alalaekumise juures võima-
lik mitte ainult kulusid sa-
mal tasemel hoida, vaid jär-
jest rohkem kulutada.

Valimiseelne kulutamis-
tuhin ei tohi riiki pankroti
suunas tüürida. Masuaeg-
sed drastilised meetmed
ja õppetunnid ei tohiks olla
veel meelest läinud, kui üle
öö tõsteti käibemaksu, vä-
hendati palkasid ning valit-
sus läks pensionisammaste
kallale.
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Uudised
EESTI
ANVELT EHITAKS
IDAPIIRI VÄLJA
NELJA AASTAGA

Siseminister Andres Anvelti
sõnul oleks võimalik Eesti
idapiir nelja aastaga valmis
ehitada.

"Praegusel hetkel lähtu-
me väga pragmaatiliselt, et
piiri füüsiline taristu oleks
võimalik valmis ehitada alla
nelja aasta, kuid mitte vä-
hem kui kolme aastaga,"
ütles Anvelt esmaspäeval
riigikogus Vabaerakonna
saadikute arupärimisele
vastates.

Anvelt viitas oma vastu-
ses ehitusspetsialistide
hinnangule. Viimased tugi-
nevad kahe aasta jooksul
projekteerimisfirma tehtud
uuringutele ning arvesta-
vad ka piiri katselõikude ra-
jamise kogemusi. "Piiri füü-
silise taristu minimaalne
väljaehitamise aeg on kolm
aastat. Pigem erisugustest
klimaatilistest asjaoludest
võib sinna lisanduda üks
aasta," märkis siseminister.

Anvelt rõhutas, et piiriehi-
tuse puhul tuleb kogu ta-
ristu jagada kaheks osaks.
Üks on füüsiline taristu
135 kilomeetril ning teine
tehnoloogiline kate ehk
valve- ja seiresüsteemid,
mis sinna peale tulevad.

VABARIIGI AASTAPÄEVA
EEL ON TÖÖPÄEV
LÜHENDATUD
Eesti Vabariigi aastapäeva-
le eelnev reedene tööpäev
on kolme tunni võrra lü-
hem.

Tööpäeva lühendamine ei
sõltu tööpäeva kestusest.
Näiteks osalise tööajaga
töötaja, kes on tavapära-
selt tööl ainult kolm tundi
päevas, riigipühaeelsel
päeval tööle tulema ei pea.

Kui tööpäeva pole objek-
tiivsetel põhjustel võimalik
lühendada, peab tööandja
töötajaga kokku leppima
töötamise pühade-eelsel
päeval nagu tavalisel töö-
päeval. Kui töötaja on nõus
tööpäeva lühendamata jät-
misega ning ta töötab mit-
tesummeeritud tööajaar-
vestuse alusel, loetakse
need kolm tundi ületundi-
deks. Summeeritud tööa-
jaarvestusega töötamisel
aga väheneb töötaja kalen-
daarne tööajanorm kolme
tunni võrra. See, kas nen-
de kolme tunni näol on te-
gemist ületunnitööga, sel-
gub arvestusperioodi lõ-
pus. Ületunnitöö hüvitatak-
se töötajale tasulise vaba
ajaga või kokkuleppel
1,5kordselt rahas. Vabariigi
aastapäev on riigipüha. Rii-
gipühal töötatud tundide
eest tuleb maksta töötajale
kahekordset töötasu.

Tööpäevi lühendatakse
uusaasta, Eesti Vabariigi
aastapäeva, võidupüha ja
jõululaupäeva eel. (BNS)

PUUDUMISTE PÕHJUS: Istungite toimumise aeg ei sobinud

Katri Raik arvatakse Narva
strateegilisest komisjonist välja

Narva linnavolikogu opositsioonilise fraktsioo-~

ni esimees Katri Raik esitas eile avalduse volikogu
strateegilisest komisjonist (sisuliselt eelarvekomis-
jonist) välja astumiseks. Põhjuseks see, et komis-
joni juhatus otsustas ta istungitelt puudumise tõttu
sealt välja arvata. Raigi mõttekaaslased aga peavad
seda kättemaksuks opositsioonile volikogu esime-
he Aleksandr Jefimovi umbusaldamise katse eest.

Ilja Smirnov
smirnov@pohjarannik.ee

Narva linnavolikogu oposit-
sioonilise liidri Katri Raigi
väljaarvamine strateegilisest
komisjonist on kantud nelja-
päeva, 22. veebruari istungi
päevakorda. Ent juba eile õh-
tul kirjutas Raik ise lahku-
misavalduse.

Ettepaneku Raik komis-
jonist välja arvata tegi 15.
veebruaril Narva linnavoli-
kogu strateegilise komisjo-
ni esimees Larissa Olenina,
tuues põhjuseks selle, et Raik
on süstemaatiliselt jätnud is-
tungitele ilmumata. Komisjo-
ni aseesimees Jelena Pahho-
mova lisas, et Raik pole vii-
binud mitte ühelgi istungil.
Seda kinnitavad ka istungite
protokollid.

"Üheksast komisjoni is-
tungist seitse puudutasid
eelarvet," rääkis Pahhomo-
va. "Tööplaan oli laiali jaota-
tud, nii et aega sai planeeri-
da küll. Kuid inimene ei käi
kohal ega ilmuta mingit init-
siatiivi..."

Katri Raik tunnistas, et on
pidanud hõivatuse tõttu tões-
tikomisjoni istungeid vahele
jätma. "Kuid ma ei olegi and-
nud kirjalikku nõusolekut
selles komisjonis osalemi-
seks," pidas ta imelikuks se-
da, kuidas ta sellesse komis-

joni üldse määrati, kui möö-
dunud sügisel sellekoosseisu
moodustati.

Tõepoolest, Raik määrati
eelarveküsimustega tegele-
va komisjoni koosseisu pea-
aegu automaatselt, kuna sin-
na määratakse traditsioo-
niliselt kõikide tegutsevate
fraktsioonide esimehed.
Istungid ebasobival ajal

Raik põhjendas stratee-
gilise komisjoni istungitelt
puudumist sellega, et sai is-
tungite toimumisest teada
vaid paar päeva ette, mistõt-
tu tal ei olnud võimalik neid
oma nädalagraafikusse sätti-
da. Tuletame meelde, et Raik
on sisekaitseakadeemia rek-

tor ning seega asub tööajal
enamasti Tallinnas.

"22st Narva linnavoliko-
gu keskfraktsiooni liikmest
või nende mõttekaaslastest
16 töötavadasutustes, mis on
linnaga tihedalt seotud, ning
muidugi on neil lihtsam töölt
ära tulla, ehkki kell kaks päe-
val toimuvad komisjoniistun-
gid segavad igapäevast tööd,"
märkis Raik.

Ta rõhutas, et ehkki tema
ise istungitel ei viibinud, oli
keegi fraktsioonist Meie Nar-
va seal ikka kohal, st oposit-
sioon oli asjade käiguga kur-
sis.

"Aga tulebausalt tunnista-
da, et ma ei ole tõesti komis-
joni istungitel viibinud.Lah-
kun ise, ei hakka selleks voli-
kogu istungit ootama," ohkas
oma põhitööga hõivatud opo-
sitsiooniliider.

Jelena Pahhomova aga
märkis, et Raik ei olnud ko-
misjonile mitte kordagi kae-
vanud, et istungite graafik
talle ei sobi.

"Paljudel on raske oma
tööd selle järgi sättida, ent
saadikuks hakates ju teatak-
se, et põhitöö käib komisjoni-
des," märkis Pahhomova.

Eile pärast oma frakt-
siooni liikmetega kohtumist
kirjutas Katri Raik omal
soovil avalduse komisjo-
nist välja astumiseks. Meie
Narva otsustas teha tsent-
ristidele ettepaneku lülita-
da komisjoni koosseisu Ser-
gei Gorlatš.
Kättemaksuteooria

Meie Narva liige Jana
Kondrašova on veendunud,
et Katri Raigi väljaarvami-
ne strateegilisest komisjonist
on reaktsioon opositsiooni

hiljutisele katsele väljenda-
da umbusaldust linnavoliko-
gu esimehele, keskerakond-
lasest Aleksandr Jefimovile.
Jefimov on praeguseks eda-
si kaevanud teda haigekassa
hüvitistega seotud kelmuses
süüdi mõistnud kohtuotsuse.

"Targale inimesele on sel-
ge, et see on omamoodi näi-
diskättemaks," arutles Kond-
rašova oma Facebooki lehel.
"Muidugi võib Katri komisjo-
nist välja arvata. Kuid nõus-
tuge: see on üsna ootuspära-
ne samm vastuseks Jefimo-
vi umbusaldamisele. Madal
muidugi küll, kuid ootuspä-
rane."

Jelena Pahhomova sõnas
seda kommenteerides, et tal-
le meenutab see lasteaeda.
"Teate, kui laps on kellelegi
ise liiga teinud ja otsib siis
süüdlast..."

"Mis kättemaksust siin
rääkida saab, kui inimenepo-
le esimesest istungist peale
komisjoni tööst osa võtnud!?"
võttis Pahhomova kokku.

Opositsioonilise frakt-
siooni Meie Narva saadiku-
te liikmesus Narva linnavo-
likogu komisjonides oli ak-
tiivselt arutusel komisjonide
moodustamise käigus möö-
dunud aasta sügisel kohe pä-
rast valimisi. Valdavas ena-
muses olev keskfraktsioon
keeldus enamikku Meie Nar-
va esindajaid komisjonides-
se arvamast, mõned üksikud
erandid välja arvatud. Opo-
sitsionäär Ants Kutti püüdis
hiljem halduskohtus kaits-
ta oma saadikuõigust kuu-
luda vähemalt ühte komis-
joni, ent kohus keeldus pä-
rast mõningast järelemõtle-
mist tema kaebust menetlus-
se võtmast.

Katri Raik astub Narva linnavolikogu strateegilisest komisjonist välja vabatahtlikult, jäämata ära ootama, mil ta sealt süstemaatilisepuudumise eestväljaarvatakse. Sellele vaatamataon opositsioonveendunud, etRaigi väljaarvaminekomisjoni
koosseisust on reaktsioon nende hiljutisele katsele väljendada umbusaldust linnavolikogu esimehele − keskerakondlasest
Aleksandr Jefimovile.

ILJA
SMIRNOV/ARHIIV

JELENA PAHHOMOVA

Inimene ei käi kohal ega ilmutamingitinitsiatiivi.

LÜHIDALT
KODUST LAHKUNUD POISS
LEITI ÜLES
TAMMIKU. Jõhvi vallas asuvast
kodust lahkunud 15aastane
poiss leiti üles.

Nädalavahetusel märkas tähe-
lepanelik inimene Reinu Tartus,
teavitas sellest häirekeskust ning
edastas info poisi asukohast,
teatas Ida prefektuur. Politsei toi-
metas Reinu tagasi Jõhvi.

Rein lahkus oma elukohast
Tammiku külas Jõhvi vallas 11.
veebruaril ning viimati nähti teda
14. veebruari varahommikul Tar-
tus, kus politsei ta varjupaika
toimetas. Poiss lahkus hommi-
kul varjupaigast kedagi teavita-
mata.

VENE TOLL AVASTAS EESTIST
PÄRIT SALAKAUPA

IVANGOROD. Eestist Ivangoro-
disse saabunud rongi kahest va-
gunist avastasid Vene tollitööta-
jad salakaupa, mille väärtus ula-
tub sadadesse tuhandetesse eu-
rodesse, teatas venekeelne ERRi
portaal. Venemaa tolli teatel oli
saatelehtedel kirjas, et tegemist
on kaminapelletitega, kuid tegeli-
kult sisaldasid tihedad pakendid
rõivaid, vesipiipusid, varuosi,
elektriseadmeid, toidulisandeid,
tapeete, plasmapaneele, täto-
veerimisvärve jmt.

Kinnipeetud salakauba partii
väärtus on Vene võimude teatel
üle 300 000 euro. Ära võetud
kaup on ajutiselt paigutatud ühte
Peterburi lattu ning Vene toll kaa-
lub kriminaalmenetluse alusta-
mist.

ÄPARDUNUD KOKK TEKITAS
PAANIKA
NARVA. 18. veebruaril kell
00.21 said päästjad väljakutse
Narva linna Timanni tänavale,
kus trepikoda oli suitsu täis. Sel-
gus, et korteris kõrbes toit. Korte-
ris ei olnud suitsuandurit.

SÜTTIS PRÜGIŠAHT
AHTME. 17. veebruaril kell 1.06
teatati, et Kohtla-Järve Ahtme lin-
naosas Estonia puiesteel on kor-
termaja kelder suitsu täis. Sünd-
muskohal selgus, et põles prügi-
šaht. Põleng kustutati kell 1.32.

POLITSEI

RELVASTATUD APTEEGIRÖÖV
17. veebruaril kella 12.50 paiku
teatati politseile, et Narvas Puški-
ni tänaval asuvast apteegist röö-
viti relvasarnase eseme ähvardu-
sel kassast 65 eurot sularaha.

Samal päeval kella 14.40 paiku
pidasid politseinikud kuriteos
kahtlustatava 30aastase mehe
Sillamäel kinni.

VÄGIVALLATSES ENDISE
ELUKAASLASE KALLAL
16. veebruaril tekitas 23aastane
mees Narva-Jõesuus Vabaduse
tänaval füüsilist valu oma 39aas-
tasele endisele elukaaslasele.

KOHTLA-JÄRVEL
PUSSITATI MEEST

16. veebruaril tekkis Kohtla-Jär-
vel Metsapargi tänavas asuvas
korteris konflikt, mille käigus löö-
di terariistaga 38aastast meest.
Mehe vigastused eluohtlikud ei
olnud ning ta lasti pärast esma-
abi andmist kodusele ravile.
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ILM JÕHVIS
TEISIPÄEV. Pilves ilm.

Puhub nõrk muutliku suuna-
ga tuul. Külma on 6-8 kraa-
di.

KOLMAPÄEV. Pilves ilm.
Puhub kerge muutliku suuna-
ga tuul. Külma on 7-9 kraa-
di.



Tammiku rahvamajas oli
Valgre päev

Laupäeval peeti Tammiku rahvamajas 17. kor-~

da maakondlikku solistide ja ansamblite päe-
va. Kohal oli mõõtu võtmas kuraditosin esinejat.

Peeter Lilleväli
peeterl@pohjarannik.ee

Nagu ka varem, sai ühe laulu
iga esineja vabalt valida, teine
tuli leida etteantute hulgast.
Nii on see igal aastal olnud.
Küll on lauldud merest, küll on
tulnud mõne tuntud Eesti esi-
taja repertuaarist pala leida.
Seekord olid korraldajad võt-
nud teemaks Raimond Valgre
loomingu − sel aastal on Valg-
re 105. sünniaastapäev. "Eest-
lastele on Valgre oma ja armas
helilooja, aga muude maakon-
nas elavaterahvuste esindajad
teavad temast ja üldse Eesti
vokaalloomingust vähe. See-
tõttu julgustame igal aastal
sellise formaadiga neid meie
vokaalkultuuri rohkem süve-
nema," rääkis Heli Vähk kor-
raldustoimkonnast.

"Tänu selleleüritusele avas-
tasime endale Valgre," ütles
Sillamäe ansambli Lõoke ju-
hendaja Valentina Santšuk.
"Valgre muusikasse süvene-
des leidsin palju laule, mida
tasuks solistidel, kellega koos-
tööd teen, enda kavasse võt-
ta," arvas kohalik muusik Aa-
re Vaher
olema väike võistlusmoment.

Nagu konkursil ikka, pidi
olema väike võistlusmoment.
Publiku lemmikuks ehk siis
kolleegipreemia, kuna hin-
dajateks olid enamasti teised
esinejad, sai ansamblite hul-
gas Tammiku segaansambel

ja solistide hulgas Diana Dro-
bot. Kahemeheline päris žü-
rii oli konkursil muidugi ka.
Võib-olla Allan Jakobi nimi ei
ole nii tuntudkui Rain Simmu-
li oma, kes filmis "Need vanad
armastuskirjad" mängis Rai-
mond Valgret. Film valmis 26
aastat tagasi. "Nüüd olen ma
pool elu olnud Raimond Valg-
re, sest esinemisi selle rolliga
on olnud kõik need aastad pä-
rast filmi väljatulekut," ütles
Rain Simmul hetk enne ise la-
vale astumist, kus ta laulude
ja jutustustega kogu varalah-
kunud helilooja traagilise elu
lahti jutustas, nii et publik tun-
dis, nagu kohal oleks päris lau-
lumeister, mitte näitleja.

Ka Allan Jakobi ja Rain
Simmul tõstsid esile Diana
Drobotit ning ansamblitest
Sillamäe kultuurikeskuse vo-
kaalansamblit Lõoke ja Tam-
miku segaansamblit. Eripree-
mia aga teenis välja Kohtla-
Järve Järve gümnaasiumi an-
sambel. "See kollektiiv töötab
ilma juhendajata ehk siis noo-
red on ise kõik ette valmista-
nud," ütles Heli Vähk.

"Üritus liigutas mind hinge-
põhjani. Eriti tegi head meelt,
et järjestrohkem tuleb tagasi
elav saade, mitte hingetu muu-
sikakonserv. Sellise helilooja
nagu Raimond Valgre puhul on
õigem pigem ühe pilliga napp
saade kui hingetu konserv,"
lausus Rain Simmul.

Diana Drobotil, keda kitarril saatis Daniil Masljakov, tuli loosi
tahtel esineda viimase, kolmeteistkümnendana ja seega enne
püünele saamist pikalt praadida. Aga õnneks laulu "Veel viivuks jää"keegi ära eilaulnud. "Ma korraks isegi kahtlesin,kas
internetis viga ei ole ja selle laulu autor keegi teine ei ole, kui
nägin, et minaainsana selle laulu valisin," ütles DianaDrobot.

PEETER LILLEVÄLI

TUNNUSTUS: Tiitlile pretendeerib kolm kandidaati

Selgusid Ida-Viru aasta
tegija nominendid

Ida-Viru aasta tegija 2017 nominen-~

did on Sillamäe linnavalitsus, festivali "Mäge-
de hääl" korraldusmeekond ning Tulivee resto-
rani rajajad vennad Heigo ja Hannes Prits.

Erik Gamzejev
erikg@pohjarannik.ee

Ida-Virumaa omavalitsuste
liidu, Ida-Virumaa ettevõtlus-
keskuse ja ajalehe Põhjaran-
nik esindajatest koosnev žü-
rii valis nominendid välja
konkursile esitatud 12 kandi-
daadi seast.

Kolm sõelale jäänud
nominenti

Sillamäe linnavalitsus esi-
tati aasta tegija konkursile
Mere puiestee rekonstruee-
rimise eest. Kümme aastat et-
tevalmistusi nõudnud ehitus-
töö on andnud Sillamäe kesk-
linnale täiesti värske ilme.
Mere puiestee on nüüd üks
huvitavamaid vaatamisväär-
susi Sillamäel.

Festivali "Mägede hääl"
meeskond eesotsas Ivar Mur-
di ja Raul Saaremetsaga tegi
ära selle, mille puudumisest
on Ida-Virumaal aastaid rää-
gitud − suurejoonelise kultuu-
rifestivali vabas õhus. Kohtla-
Nõmmelkaevandusmuuseumi
territooriumiltoimunudfesti-
val sisaldas mitmekesist värs-
kete suundadega muusika- ja
filmiprogrammi, millest käis
osa saamas tuhandeid inime-
si väljastpoolt Ida-Virumaad.
Korraldajatel on soov jätkata
selle festivali korraldamist ka
järgnevatel aastatel.

Vendade Heigo ja Hannes
Pritsu firma OÜ Trogar avas
mullu Liimala rannas Tulivee
restorani, mille väliskuju jäl-
jendab merelainet. Juba esi-
mesel tegutsemisaastal pääses
ta 160 Eesti parema söögiko-
ha nimekirja "The White Guide
Baltic − Estonia", kus Ida-Vi-
rumaa esindajaid on vaid viis.
Nende Ida-Viru tegija kandi-
daadiks esitajad tõid vendade
puhul esile nende tahet aren-
dada kodukanti. Lisaks mullu
valminud restoranile on nad
rajanud ka Purtse jahisadama
ning käsil on omanäolise Tuli-
vee külastuskeskuse loomine.

Ida-Virumaa omavalitsus-
te liidu tegevjuht Arno Ross-
man sõnas, et aasta tegija
kolmeks nominendiks valiti
kolm eripalgelist kandidaa-
ti, kes kõik said omal moel
just eelmisel aastal hakka-
ma maakonda tugeva jälje
jätnud teoga. "Olgu selleks
uue kultuurisündmuse tra-
ditsiooni loomine, ehitusob-
jekt, mis jääb kujundama lin-
napilti aastakümneteks, või
siis hoopis üheks maakonna
visiitkaardiks pürgiv resto-
ran. Kõik need on väärt alga-
tused, mis väärivad tunnus-
tamist," sõnas Rossman.
Võitja selgub
neljapäeval

Kes kolmest kandidaadist
pälvib Ida-Virumaa aasta te-
gija tiitli, selgub 22. veebrua-
ri õhtul Jõhvi kontserdimajas
toimuval Eesti Vabariigi 100.
aastapäevale pühendatud pi-
dulikul kontsertaktusel.

Lisaks kolmele nominendi-
le esitati Ida Virumaa aasta
tegija konkursile ka kunstnik
Eduard Zentšik, Jõhvi kont-
serdimaja, MTÜ Purtse Jõe
Arenduskeskus, MTÜ Viru-
maa Pärimuse Sõbrad, Narva
Soldino gümnaasium, Jaanus
Paas ja Silsteve'i terminalSil-
lamäe sadamas, Virumaa fil-

mifond, Kauksi motell ja osa-
ühing SPA Tours.

Eelmistel aastatel on Ida-
Virumaa aasta tegija tiitlipäl-
vinud Viktor Andrejev, Piia

Tamm, Viru Keemia Grupp,
Erika Kõllo, Priit Kama, MTÜ
Purtse Jõe Arenduskeskus,
Andrei Katkov, Vladimir Všivt-
sev ja Vladimir Võssotski.

ARNO ROSSMAN

Kolmeks nominendiks valiti
kolm eripalgelist kandidaati,
kes kõik said omal moel
just eelmisel aastal hakkamamaakonda tugeva jälje
jätnud teoga.

Sillamäe Linnavalitsus

Festivali „Mägede hääl"
korraldusmeeskond

Heigo jaHannes Prits

Ida-Viru aasta tegija 2017 nominendid on Sillamäe linnavalitsusMere puiestee rekonstrueerimise eest, festivali "Mägede
hääl" korraldusmeeskond ning Tulivee restorani rajajad vennad Heigo jaHannes Prits. 3 x MATTIKÄMÄRÄ
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20.02.-26.02.2018

ÕUN RED PRINCE, KG HELE ÕLU A.LE COQ
PREMIUM 4,7% 6 x 0,5 L

-49% MAKS & MOORITS
MAITSESTATUD
SEA VÄLISFILEE, KG

-42%
Iklass, Holland

~1,2 kg

6.89

EESTI JUUST
TÄISPIIMAST450 G

3.991.09

viilutatud 

4.49

2.295.09/kg  

Tähelepanu!
Tegemist on
alkoholiga.
Alkohol võib
kahjustada
teie tervist.

5.891.96/l+pant 6 x 0.10

Pakkumised kehtivad 20.02.-26.02.2018. Toodete tavahinnad on Laagri Maksimarketi põhjal 14.02.2018seisuga. Piltidel on illustreerivtähendus.
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AILI VAHTRAPUU: Tuleb pakkuda vaatajale midagi pööraselt uut

Rooste ja sinine on
Cloan Brié must

Jõhvi kunstikooli galeriis näeb skulptoritaus-~

taga Aili Vahtrapuu näitust "Ohtlikud sinised het-
ked ehk Sinimaania", mis järgib kenasti auto-
ri enda motot: "Kunstnikul on raske ülesanne
− pakkuda vaatajale midagi pööraselt uut, se-
da midagi, mis seesmiselt vägagi puudutaks."

Teet Korsten
teet@pohjarannik.ee

Aili Vahtrapuu näitus Jõhvi
kunstikooli galeriis koosneb
kolmest osast.

"Käärid, rooste,
paber − 1, 2, 3"

Ühe osa moodustavad au-
toritehnikas suurema for-
maadiga tööd, mille põhjaks
olevale paberile on tehtud
graafikat, alusmaterjali on
töödeldud roostetehnikaga
ja lisaks on sinnapeale maa-
litud akrüüliga siniseid ku-
jundeid. Näituse läbiv värv
ongi sinine − nagu lubab ka
selle pealkiri "Ohtlikud si-
nised hetked ehk Sinimaa-
nia".

"Sinised pühapäevapildid
siin seintel on hetkemeenu-
tus geomeetria perioodist
minu maalides-joonistus-
tes, ajast, kui mind võlusid
Kandinsky ja Miro, külas-

tasin nende tööde näitusi, lu-
gesin ja vaatasin neist filme.
Tõepoolest, Kandinsky teoo-
riaraamat "Joon. Punkt. Pind"
on isegi igal Hiina kunstitu-
dengil kaenlas. Nii tuli minul-
gi soov see eestlastele tõlkida.
Algus oli tehtud, teisedTartus
jätkavad.

Nii olen püüdnud ka maa-
limises midagi, mis tegema-
ta, see tähendableida oma uut
lahendust.Eks on targa vaata-
ja otsustada, kuivõrd see on
õnnestunud," räägib taidur"Kunstnikul on raske ülesan-

kelle kunstnikukreedo kõlab:
"Kunstnikul on raske ülesan-
ne − pakkuda vaatajale mida-
gi pööraselt uut, seda mida-
gi, mis seesmiselt vägagi puu-
dutaks."

Näituse teise osa moodusta-
vad väikese formaadiga kää-
ripildid, mida on eksponeeri-
tud seinal 23. Tööd on valmi-
nud nõnda, et vette pandud
paberil on vanad käärid, mis
roostetavad, tekitades rooste-

plekke, jooni, ning kunstnik
on töid hiljem värviga täien-
danud − tulemuseks ilusad
maalilised kääripildid.

Kolmas osa näitusest on
installatsioonid, objektid. Üks
neist kõlab kääritöödega kok-
ku: reas olevais kuues tsink-
plekist karbis on vesi, paber
ning käärid seal paberil roos-
tetamas. Kõnealused tööd on
pidevas protsessis. Kunstnik
ütleb nende kohta "Coupure
ehk lõige".

Prantsuse mõjud
Üheks objektiks on − taas

roostes! − puur, mille uks on
avatud ja sellel seisab sini-
ne linnuke, papagoi, kellel on
küljes nupp. Kui sinna vajuta-
da, salvestabpapagoi näituse-
külastaja kõne ja kordab se-
da. Kolmas installatsioon on
91aastase klaveriõpetaja Er-
na Saar-Võerahansu üleelu-
suurune mask.

"Kui natüürmortide või
lillepiltide tarvis pole vaja
seletust, siis selliste tööde
puhul nagu Vahtrapuu kont-
septuaalsed taiesed kuluks
seletus marjaks. Kunst-
nik õhutas näituse avami-
sel ka õpilasi just uut leiu-
tama, mida varem keegi po-
le teinud − ehkki tänapäe-

val on see peaaegu võima-
tu," ütleb kunstikooli direk-
tor Mati Rautso.

Aili Vahtrapuu (kunstniku-
nimega Cloan Brié) on Ees-
ti skulptor, kes peamiselt te-
gutsenud heliobjektidega näi-
tusesaalides ja linnaruumis.
Pärast kuueaastast skulptuu-
ri tudeerimist EKAs ja pik-
ka õppejõu praktikat sealsa-
mas kaitses ta Pariisi 8. üli-
koolis magistrikraadi 1996-
1998 veekujunditest, nende
helide mõjust inimese psüü-
hikale linnaruumis.

Ta on katsetanud pikalt
oma loomingus vee ja roos-
te koostööga. 2007 kaitses
ta doktorikraadi Pantheon
Sorbonne'i ülikoolis skulp-
tuuri ja arhitektuuri suhete
revitaliseerimise teemal lin-
naruumis.

Näitus jääb avatuks 29.
märtsini. Pärast "Sinimaa-
niat" eksponeeritakse ap-
rillist kuni mai keskpaiga-
ni Eesti maalikunstnike liidu
näitust, millele järgneb kooli
diplomandide lõputööde näi-
tus. 20. septembrist näeb taas
Markus Kasemaa töid, seejä-
rel novembris ja detsembris
kooli oma vilistlasest maali-
kunstniku Lilian Mosolaine-
ni maale.

Reas olevates kuues tsinkplekist karbis on vesi, paber ning käärid seal paberil roostetamas. Kõnealused tööd on pidevas
protsessis. Kunstnik ütleb nende kohta "Coupure ehk lõige". MATI RAUTSO

Vene teatri kunstiline juht
lubab senisest rohkem
külalisetendusi

Esmaspäeval, 26. veeb-~

ruaril kell 19 saab Koht-
la-Järve kultuurikesku-
ses vaadata Rakvere
teatri näidendit "Ausam-
mas", mille on lavasta-
nud Moskvast pärit Fi-
lipp Loss. Käesoleva aas-
ta sügisest on Loss Ve-
ne teatri kunstiline juht.

Irina Kiviselg
irina@pohjarannik.ee

Te olite Eestis sagedane
külaline, hiljuti aga vahetasi-
te Moskva sootuks Eesti vas-
tu välja. Miks?

Eesti avastasin endale juba
1990. aaastate alguses. Pidasin
sõprust produtsent Adolf Käi-
siga, kes tõi mind siia ning tut-
vustas mulle suurepäraseid ini-
mesi Aleksandr Iljini, Eduard
Tomanit ja teisi. Minu esime-
sed etendused olid Vene teatri
laval. Pidasin 2011. aastast kul-
tuuriministeeriumiga läbirää-
kimisi ja avaldasin soovi kan-
dideerida teatrikunstilise juhi
kohale. Nii see lõpuks läkski.

Kuidas sai alguse teie koos-
töö Rakvere teatriga?

Kõik oli väga lihtne: Rak-
vere teatri peanäitejuht Üllar
Saaremäe otsis inimest vene
nüüdisnäidendi lavastamiseks.
Leidsime üsna kiiresti ka so-
biva materjali − Vladimir Že-
rebtsovi "Ausamba". Ma käisin
välja mitu varianti ning mul
oli hea meel, et Üllar just sel-
lel peatuma jäi. Esietendus oli
2016. aasta veebruaris.

Lugu ise räägib sellest, kui-
das üks heasüdamlik, kuid vei-
di lihtsameelnekojamees avas-
tab hommikul, et öö jooksul on
temale ausammas püstitatud.
Kogu linnake on elevil ning põ-
leb uudishimust, et teada saa-
da, millega on nende kojamees
Ivan Muhhin säärase austuse
ära teeninud. Ta on täiesti väl-
japaistmatu isik, pealegi veel
joodik, kes ennast igast tüh-
jast-tähjast käima tõmbab.
Nii mõnigi elanik linnakeses
tahaks toimuvastkasu lõigata,
kuid kojamees Muhhin mõtleb
kõigepealt, kuidas midagi teis-
te heaks teha. Kuidagi tuleb ju
ausammas välja teenida...

Te olete pärit Moskvast,
tööd aga tuli teil tehaeesti tru-
piga. Kuidas te hakkama sai-
te?

Tegelikult oli kõik väga
lihtne, sest teatri kollektiiv on
suurepärane. Üllar räägib ve-
ne keelt hästi, näitlejate va-
nem põlvkond samuti, see-
pärast ei olnud meil keeruli-
ne ühistkeelt leida. Proovides
aga oli mul ees kaks teksti: üks
eesti- ja teine venekeelne. Ku-
ni Rakveres viibisin, õppisin
Rakvere gümnaasiumis veidi
ka eesti keelt. See aitas mul
näitlejaid paremini mõista.

Nüüdseks on teist saanud
Vene teatrikunstiline juht.Äk-
ki lavastate "Ausamba" ka ve-
ne keeles?

Ma pole kordagi ühte ja sama
näidendit kahes teatris lavasta-
nud ning arvan, et see poleks ka
päris õige. Seda enam, et rakver-
lased esinevad regulaarselt ka
Vene teatri laval, kus etendustel
on venekeelne tõlge. Muide, ka
Kohtla-Järvel, kus on palju vene
publikut, poleks paha etendused
vene keelde tõlkida. Meie teater
saaks selles osas Rakvere teatri-
le ka tehnilist abi osutada.

Kas te ise olete Ida-Virumaal
käinud?

Jaa, Narvas. Kohtla-Järvel
olen olnud vaid läbisõidul. Kuid
ma usun, et uuel hooajal tuleme
kindlasti ka siia. Tean täpselt, et
Ida-Virumaal elab palju teatri-
sõpru, ning seepärast on küla-
lisetenduste vähesus suur viga.
Ida-Virumaa peaks olema Vene
teatri etendustega paremini haa-
ratud, kuna mitte kõikidel siin-
setel elanikel pole võimalustTal-
linna sõita − peame ise neile vas-
tu tulema. Minu ülesanne ongi
muuta teater inimestele senisest
kättesaadavamaks ja huvitava-
maks ning köita publikut eelkõi-
ge mitmekülgse repertuaariga.

Vene teater on varemgi luba-
nud senisest sagedamini Ida-Vi-
rumaal käima hakata, kuid seni
on need vaid lubadusteks jää-
nudki. Miks see teie arvates nii
on?

Põhiraskus on külalisetendus-
te puhul tehniline varustatus −
meie nõudmised on sageli suu-
remad kui kohalike kultuuriasu-
tuste võimalused. Ning mõningal
määral muidugi ka inerts, kuid
sellest tuleb lihtsalt üle saada.
Olen veendunud, et ka Ida-Viru
publik väärib esietendusi. Prae-
gu on teatri strateegiline polii-
tika muutumas ning mina isik-
likult olen valmis tegema kõik
selleks, et taastada Eestis unus-
tuse hõlma vajunud külaliseten-
duste traditsioon.

Kuuldavasti plaanib Vene tea-
ter sel aastal kuu aega maal vee-
ta...

Vabaõhuetendused on eesti
publiku seas juba ammu popu-
laarsed ning minulegi pole see
esimene säärane kogemus. Mul
on siiralt hea meel, et Sagadi
mõis meie poole sellise ideega
pöördus ning ettevalmistustest
aktiivselt osa võtab. Näidendiva-
lik oli muidugi ilmne − Ivan Tur-
genevi "Kuu aega maal". Esieten-
dus on kavas 30. mail, juunis an-
name 16 etendust, nii et faktili-
selt veedame tõepoolest kuu ae-
ga maal.

Filipp Loss püüab taastadaEestis unustusehõlmavajunudkülalisetenduste traditsiooni.
VENE TEATER

20. VEEBRUAR 2018 PÕHJARANNIK
Rakvere 8,

41532 Jõhvi,
tel. 335 4444,

info@pohjarannik.ee
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VÄÄRIKAS PARK: Kiviõli pargi autorid panid püsti ka olümpiamängude võistluspaiga

Lumepargi rajaja noppis enda ehitatud
hüppel esikoha

Vast valminud Kivi-~

õli lumepargi autor, lät-
lane Edvards Lansma-
nis lahkus Kiviõlist Big
Air´i võistluse esikohaga.

Gerli Romanovitš
gerli@pohjarannik.ee

Nädalavahetusel Kiviõlis toi-
munud Big Air´i võistlusel, kus
oma hüppamisoskused panid
proovile nii lumelaudurid kui
ka freestyle-suusatajad, nägi
uhkeid, kuni paarikümnemeet-
riseid hüppeid. Kui lumelaua-
võistlustel jäi esikoht Eestisse− selle võitis Sulev Paalo, kes
on olnud Eestis selle ala valit-
seja viimased kolm aastat −,
siis suuskadel läks esikoht hoo-
pis Lätti: Edvards Lansmanis
oli ise see, kes Kiviõli pargi sel
aastal valmis ehitas.
Eesti oludes priiskamine

Läti ettevõte Baltic Snow-
park Agency, kes on alati Ki-
viõli parki ehitanud, lõpetas
pargi ehitamise vahetult en-
ne võistlust. Ehkki ettevõte
oli sama, olid ehitajad sel aas-
tal uued, sest need mehed, kes
igal aastalKiviõli pargi valmis
on teinud, ehitavad ja hoolda-
vad praegu Pyeongchangi
olümpiamängude lumeparki.

Kiviõli lumepark on endi-
selt Baltikumi suurim, ehk-
ki seikluskeskuse juhi Janek
Maari sõnul on nad iga aastaga
pargi ülemisi hüppeid allapoo-
le toonud. "Nagu Tõnis Sildaru
tabavalt ütles, on sellised hüp-
ped nagu meil siinses kliimas
priiskamine ja piisaks ainult
reilidest," tõdes Maar. Ehkki
parki on igal aastal ehitatud,
on selle kasutusaeg jäänud vä-
ga lühikeseks, sest talved on
olnud erakordselt soojad. Sel
aastal oli aga talv hiline.

Sildarude perekond oli Ki-
viõlis kohal ka sel aastal. Ehk-
ki Kelly hüppama ei pääsenud,
kaitses perekonna au Hen-
ry. Kuigi 11aastane poiss te-
gi proovihüpped koos meeste-

klassi võistlejatega, kes hüp-
pasid pargi suurimal hüppel,
otsustati, et ta võistleb siis-
ki noorteklassis, kes hüppas
keskmise raskusastmega ra-
jal. "Kuna sadas värsket lund,
siis ei saadud hüppamiseks va-
jalikku kiirust," rääkis Maar.
Lippudega suusatama

Hilisest talvest hoolimata
tunnistab Maar, et tegemist
on nende ajaloo parima talve-
ga. "Me ise ka ei usu, et talv
kestab juba kuu aega järjest
ja vihma veel ei sajagi," mui-
gas ta.Kuna hooaeg pole olnud
väga pikk, on tänavu sõitmas
käinud ligikaudu 8000 suusata-
jat.Nädala sees on sõitjate arv
kõvasti kasvanud. Seda tänu

sellele, et Lüganuse vald või-
maldab oma valla lastel nädala
sees tasuta sõita. See toob iga
päev mäele poolsada kohalik-
ku last ja noort.

Sellel laupäeval aga ooda-
takse kõiki suusatajaid mäe-
le Eesti lippudega. Igale lipu-
ga tulijale on sel päeval väi-
ke kingitus ning kell 13 tehak-
se Eesti Vabariigi sünnipäe-
va puhul kingituseks drooni-
ga pilt. "Tulla võiksidka need,
kes suusatada ei taha. Vahva-
ma pildi nimel," kutsus Maar
inimesi vabariigi aastapäeval
mäele.

Mäele on asja ka 3. märt-
sil, kuid siis ei võta üksteiselt
mõõtu mitte klassikalised tal-
vealade esindajad, vaid hoo-
pis jalgratturid, kes hakkavad
mööda lumelauakrossi rada
mäest alla kihutama. Korra-
ga mahub rajale kihutama ne-
li inimest ning võidab see, kes
kõige kiiremini alla saab.

BIG AIR

Mehed − freestyle-suusk
1. Edvards Lansmanis (86 punkti)
2. Mihkel Ustav (83 punkti)
3. Mats-Kaarel Ruus (82 punkti)

Poisid − freestyle-suusk
1. Henry Sildaru (90 punkti)
2. Jaagup Maidla (77 punkti)
3. Karl Lausing (73 punkti)

Mehed − lumelaud
1. Sulev Paalo (85 punkti)
2. Mario Visnap (82 punkti)
3. Siim Langel (71 punkti)

Poisid − lumelaud
1. Silver Milpak (64 punkti)
2. Marko Malsub (56 punkti)
3. Robin Põld (46 punkti)

Naised − lumelaud
1. Kristel Soonets (55 punkti)
2. Silvia Zvirgzdins (50 punkti)
3. Elina Noomen (21 punkti)

Tüdrukud − lumelaud
1. Lissel Raun (49 punkti)
2. Britta-Liisa Meentalo (47 punkti)
3. Kaileen Leis (46 punkti)

Tüdrukud − freestyle-suusk
1. Mirjam Revjagin (55 punkti)
2. Grete-Mia Meentalo (47 punkti)
3. Simona Revjagin (25 punkti)

Big Air´i hüpetes panid ennast proovile ka kohalikud noored. Andero Eiche saavutas juuniorideklassis neljanda koha.
MATTI KÄMÄRÄ

Jõhvi keskraamatukogu tänas lugejaid
Laupäeval korraldas Jõhvi
keskraamatukogu esimest kor-
da tänuürituse oma lugejatele,
soovides nii tänada oma pea-
misi partnereid, kelleta raa-
matukogu eksisteerida ei saa.
Kontserdil esinesid Kiviõli
kandleansambel Kõuekeeled
ja naistantsurühm Gevi, kelle-
le see oli Ida-Virumaal esime-
ne avalik esinemine uutes Jõh-
vi rahvariietes. Jagati tänukir-
ju ja söödi torti.

Lugejaid on Jõhvi keskraa-
matukogus tõestipalju: eelmi-
sel aastal laenutas midagi ko-
dus lugemiseks üle 2600 ini-
mese. "Lisaks veel need, kes
lugemissaalis kohapeal loe-
vad. Nii et iga neljas jõhvila-
ne on selle maja uksest eel-
misel aastal vähemalt korra
sisse astunud," ütles direktor
Ingrid Spitz. Kokku laenuta-
ti mullu 78 132 raamatut. "Ar-
vutitehnoloogia on imeline ja
võimaldab teha kiirelt statisti-
kat, kes ja kui palju on raama-

tukogu kasutanud, ning välja
tuua imelisi rekordeid," lisas
Spitz.

Näiteks selgus, et aktiiv-
seim lugeja Ellen Juhanson
laenutas eelmisel aastal 510
raamatut. "Ja neid, kelle lae-
nutuste arv aastas on üle kol-

mesaja, on päris suur hulk,"
märkis raamatukogu direk-
tor. Kõiki neid peeti tänukir-
jaga meeles. Lugemissaali kõi-
ge agaram külastaja on Alevti-
na Podtsepajeva, kes vist ühel-
gi päeval, kui kogu avatud, ei
jäta sisse astumata. (PR)

Peopäeva lõpetasid suur tort ning lugejate ja raamatukogurahva vaba vestlus. PEETER LILLEVÄLI
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KERGEJÕUSTIK: Kogenud treener näeb Jekaterina Mirotvortsevas sarnaseid jooni Anna Iljuštšenkoga

Jevgeni Terentjev lihvib Sillamäel
uut pärli

Sillamäe Kalevi kogenud kergejõustikutree-~

ner Jevgeni Terentjev näeb 15aastaselt Eesti täis-
kasvanute rekordeid käimises purustava Jeka-
terina Mirotvortseva iseloomus mitmeid sarna-
seid jooni tema senise tuntuima õpilase Anna Il-
juštšenkoga, kelle nimel püsib tänaseni rahvus-
vahelisest klassist Eesti kõrgushüpperekord.

Erik Gamzejev
erikg@pohjarannik.ee

Nädala eest 3000 meetri käimi-
ses Eesti täiskasvanute sisere-
kordi püstitanud 15aastane Sil-
lamäe tüdruk Jekaterina Mi-
rotvortseva tuli sel pühapäe-
val samal alal ka ülekaalukalt
Eesti täiskasvanute meistriks.
Tulemus 14.19,87 jäi küll värs-
kele rekordile paarkümmend
sekundit alla, kuid võit oli siis-
ki veenev − lähim konkurent,
21aastane Anna Tipukina
Kohtla-Järve klubist Atleetika
oli 50 sekundi võrra aegla-
sem.
Tubli nii trennis
kui ka koolis

Naiste käimine on Eestis
taandunud suuresti vaid Ida-
Virumaa alaks. Ka kõik ühek-
sa Eesti sisemeistrivõistlus-
tel osalenut esindasid Ida-Vi-
rumaa kergejõustikuklubisid.
Pronks kuulus Mirotvortse-
va klubikaaslasele Sillamäe
Kalevist, 18aastasele Ange-
la Mandelile, kes oli võitjast
rohkem kui minutivõrra aeg-
lasem.

Mirotvortseva tulemused
on hüppeliselt paranenud vii-
mase aasta jooksul, näiteks
3000 meetri käimises on tema
rekord paranenud rohkem kui
minuti võrra.

"Tema areng on olnud tõe-

poolest silmapaistev, aga sel-
le taga on olnud suur töö. Ta
on hästi usin ja püüdlik. Ja sa-
mal ajal on ta koolis ka väga
tubli. Räägib nii eesti kui ing-
lise keeles," kiitis teda treener
Jevgeni Terentjev.

Tema sõnul on Mirotvort-
seva oma iseloomu ja töö-
tahte poolest väga sarnane
Eesti kõrgushüpperekordi
1,96ni viinud Anna Iljušt-
šenkoga, kes alustas Silla-
mäel treenimist samuti te-
ma juures.

"Pärast Eesti meistrivõist-
lusi ütlesin talle, et nüüd on
üks puhkepäev, aga täna ta ju-
ba helistab mulle, et ta tuleks
ikka trenni," rääkis Terentjev
eile Mirotvortseva harjutami-
se innukusest. "Ütlesin, et pu-
hata on ka vaja."

Väga nõudlik ala
Terentjev nõustub, et käimi-

ne ei olekaugeltki kõige popu-
laarsemkergejõustikuala ning
sellega tegelejate ring Eestis
on väike.

"Noori on selle ala juurde
küllaltki keeruline ligi tõmma-
ta, sest osa isegi näitab näpuga
käijate pihta, justkui see po-
lekski õige sport. Tegelikult on
käimine väga tehniline ja tu-
gevat vastupidavust nõudev
ala, kus tuleb samas kogu dis-
tantsi jooksul säilitada külma
pead, et mitte teha jooksusam-

me, mis toovad kaasa diskva-
lifitseerimise," rääkis ta, lisa-
des, et Mirotvortsevale meel-
dibki see just tehnilistenüans-
side tõttu.

Käimise kõrval on 15aasta-
ne Mirotvortseva edukalt te-
gelnud ka hüppealade japika-
maajooksuga.

Näiteks mulluselPaide-Tü-
ri rahvajooksul sai ta naiste
arvestuses kolmanda koha −
Kohtla-Järve imetüdruku Lu-
na-Aleksandra Lagoda ning
Eesti ühe parema kesk- ja pi-
kamaajooksja Kelly Nevolih-
hini järel.

Praegu keskendub Mirot-
vortseva treeneri sõnul eel-
kõige käimisele.

Alanud aasta üks eesmär-
ke on pääseda suvel Unga-
ris toimuvatele kuni 18aas-
taste Euroopa meistrivõist-
lustele.

JEVGENITERENTJEV

Tema areng on olnud tõepoolestsilmapaistev, aga
selle taga on olnud suur töö
− ta on hästi usin ja püüdlik.

Pühapäeval toimunud Eesti meistrivõistlustel võitis 15aastane
Jekaterina Mirotvortseva naiste 3000 meetri käimises kindla
esikoha. MARKO MUMM/kergejõustikuliit

Reena Koll algkõrgusest
jagu ei saanud
Reena Koll valis Eesti sise-
meistrivõistlustel algkõrgu-
seks neli meetrit. Selle üle-
tamine oleks kohe taganud
meistritiitli, sest kõik kon-
kurendid olid selleks ajaks
oma hüpped juba ära teinud
ja teibad kottidesse torga-
nud.

Paraku, nagu mitmel teisel-
gi tänavuse talve võistlusel, ei
õnnestunud Kollil ka seekord
hüppetehnikat paika saada ja
algkõrgus jäi kõigil kolmel
katsel ületamata.

Tänavusest hooajast on
Reena Kollil parima tulemu-
sena kirjas jaanuari lõpus Las-
namäe hallis hüpatud 4.25, mis
jääb talle kuuluvale Eesti re-
kordile alla vaid kuue senti-
meetriga.

Ida-Viru juurtega kerge-
jõustiklastest tuliEesti meist-
riks Igor Sjunin, kes võitis kol-
mikhüppe tulemusega 15,60
meetrit. Meeste 5000 meetri
käimises võitis ajaga 25.11,48
pronksi Igor Jakovlev klubist
Narvic.

Läinud sügisel Tartu ülikoo-
li õppima läinudkohtlajärvela-
ne Deniss Šalkauskas sai 800
meetri jooksus ajaga 1.58,32
neljanda koha. Medalist jäi
puudu 1,7 sekundit.

Valitud algkõrguse ületamine
oleks Reena Kollile kohe taganudmeistritiitli.

MATTI KÄMÄRÄ/ARHIIV

KAAREL KARRI TEGI TARTU
MARATONIL HEA SÕIDU
SUUSATAMINE. Pühapäeval
sõidetud Tartu maratoni 63 km
pikkusel põhidistantsil oli parim
idavirulane Iisaku noormees
Kaarel Karri, kes jõudis finišisse
19ndana. Veel poolel maal liid-
rigrupis püsinud 19aastane
Karri läbis 63 km ajaga
3.12.40,2 ja jäi sõidu võitnud
prantslasele Antoine Auger'le
alla ligemale nelja ja poole mi-
nutiga. Eesti suusatajatest oli
Karri kaheksas, kuni 20aastas-
te noormeeste arvestuses aga
kolmas.

Alutaguse suusaklubi värve
esindanud Taavi Lehemaa jõu-
dis finišisse võitjast ligemale
11 minutit hiljem ja sai kirja
31. koha.

Esimese saja hulka jõudis
idavirulastest ka Eesti Energia
spordiklubi esindav Arvo Sala,
kes sai 93. koha ajaga
3.34.29. Tema Pärnumaal elav
kaksikvend Raivo Sala oli lige-
male kaks ja pool minutit kii-
rem ja oli protokollis kaheksa
kohta eespool.

Lühemal, 31 km pikkusel ra-
jal oli kiireim idavirulane pääs-
teametis töötav Urmas Grü-
ning, kes sai 34. koha ajaga
2.12,54. (PR)

Kaarel Karri. MATTI KÄMÄRÄ
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UUS NISSAN X-TRAIL
SINU PERELE LOODUD!

INTELLIGENTSE
HÄDAPIDURDUSABIGA

INTELLIGENTSE
TÄISVAATEMONITORIGA

INTELLIGENTSE
NELIKVEOGA

UUS NISSAN X-TRAIL
VÕIMSA DIISELMOOTORI JA
INTELLIGENTSE NELIKVEOGA.
ALATES22 690 €

Pildid on illustreeriva tähendusega. Nissan X-Traili keskmine kütusekulu alates 4.9 – 6.4 l/100 km, CO2emissioon alates 129 – 162 g/km
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